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ROMÂNIA 

JUDEȚUL SĂLAJ 

COMUNA CRASNA  

CONSILIUL LOCAL 

Nr.8714/27.09.2023. 

PROCES – VERBAL 

 

Încheiat azi, 27.09.2023 în ședința ordinară a consiliul local Crasna, ce a fost convocat de domnul 

primar prin Dispoziția nr.407/20.09.2023. În conformitate cu prevederile art.135 alin.(5)  din O.U.G. 

nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, ordinea de zi a ședinței 

a fost adusă la cunoştinţă publică şi în limba maghiară prin afișare la sediul Primăriei și pe site: 

www.primariacrasna.ro, invitația la ședință, proiectul ordinii de zi și materialele de ședință au fost 

comunicate în termen legal prin e-mail consilierilor locali.  

După efectuarea apelului nominal, secretarul general al comunei d-ra Lazar Veturia, constată că 

din totalul de 15 consilieri locali în funcție sunt prezenți 12 consilieri, fiind absenți motivați: domnul 

Bartha Francisc (AMT-EMSZ), domnul Cseke Zoltan - Ferencz (UDMR) și domnul Seres Arpad 

(UDMR), declarând constituirea legală a ședinței. 

 În continuare secretarul general supune spre aprobare procesul verbal al ședinței anterioare, care 

se aprobă  cu 10 voturi pentru și 2 abțineri: Sîrca Constantin (PNL) și Szabo Ferencz (AMT-EMSZ). 

În continuare domnul primar Kovacs Istvan, prezintă spre aprobare proiectul ordinii de zi a 

ședinței,  cu completări, astfel: 

1. Proiect de hotărâre privind stabilirea componenței echipei mobile, pentru intervenția de urgență 

în cazurile de violență domestică 

Prezintă: Kovacs Istvan - primar 

2. Proiect de hotărâre privind numirea reprezentanţilor Consiliului local în Consiliul de 

administraţie al Liceului Tehnologic “Cserey – Goga” Crasna 

Prezintă: Kovacs Istvan - primar 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea alocării unei sume pentru perechile care au sărbătorit sau 

vor sărbători în acest an Nunta de aur (50 de ani de căsătorie) 

Prezintă: Kovacs Istvan – primar 

Completare la ordinea de zi: 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului de fezabilitate, indicatorii tehnico - economici și 

acordul privind asigurarea contribuției financiare necesare realizării proiectului, pentru 

cheltuielile care nu sunt finanțate din Fondul pentru mediu aferent proiectului „Amenajare piste 

de biciclete in comuna Crasna, județul Sălaj” finanțat de către Administrația Fondului pentru 

Mediu (AFM) 

Prezintă: Kovacs Istvan – primar 

5. Proiect de hotărâre privind actualizarea devizului general aferent obiectivului de investiție  

„MODERNIZAREA INFRASTRUCTURII EDUCATIONALE IN COMUNA CRASNA, JUD. 

SALAJ”, contract de finanțare nr. C0720EN00011663300159/05.09.2017 

Prezintă: Kovacs Istvan – primar 

6. Proiect de hotărâre pentru cuprinderea unor bunuri în  inventarul bunurilor care alcătuiesc 

domeniul privat al comunei Crasna  

Prezintă: Kovacs Istvan – primar 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea decontării unor cheltuieli de deplasare  

Prezintă: Kovacs Istvan – primar 
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8. Diverse  

Alte propuneri nefiind, se supune la vot proiectul ordinii de zi și se aprobă în unanimitate de voturi. 

 În continuare, președintele de ședință, domnul consilier Pop Florian, preia conducerea lucrărilor 

ședinței. 

1.Se trece la primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind stabilirea componenței echipei 

mobile, pentru intervenția de urgență în cazurile de violență domestică. 

Domnul primar prezintă referatul de aprobare. Discuții nu sunt. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă în unanimitate de voturi. 

Prin votul exprimat al consilierilor se adoptă Hotărârea nr.84 din data de 27.09.2023 privind 

stabilirea componenței echipei mobile, pentru intervenția de urgență în cazurile de violență 

domestică. 

2. Se trece la primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind numirea reprezentanţilor 

Consiliului local în Consiliul de administraţie al Liceului Tehnologic “Cserey – Goga” Crasna. 

Domnul primar prezintă referatul de aprobare. Se trece la propunei. 

Domnul Vincze Alexandru o propune pe doamna Ozsvath Ilona.  

Se supune la vot și se aprobă cu 11 voturi pentru și 1 abținere (Ozsvath Ilona- UDMR) 

Bodizs Zoltan îl propune pe domnul Kiss Istvan.  

Domnul Kiss Istvan nu mai dorește să fie desemnat. 

Katona Ibolya îl propune pe domnul Kiss Attila. 

Domnul Kiss Attila nu dorește să fie desemnat. 

Katona Ibolya îl propune pe domnul viceprimar Vincze Alexandru.  

Secretarul general atrage atenția asupra faptului că în actul normativ prevede desemnarea a doi consilieri 

locali, nu viceprimarul. 

Szasz Ferenc îl propune pe domnul Sîrca Constantin. 

Se supune la vot și se aprobă cu 11 voturi pentru și 1 abținere (Sîrca Constantin PNL). 

Prin votul exprimat al consilierilor se adoptă Hotărârea nr.85 din data de 27.09.2023 privind 

numirea reprezentanţilor Consiliului local în Consiliul de administraţie al Liceului Tehnologic 

“Cserey – Goga” Crasna. 

3. Se trece la primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea alocării unei sume 

pentru perechile care au sărbătorit sau vor sărbători în acest an Nunta de aur (50 de ani de căsătorie). 

Domnul primar prezintă referatul de aprobare. În compeltare propune majorarea sumei de la 350 

lei la 500 lei. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre împreună cu modificarea propusă și se aprobă în unanimitate 

de voturi. 

Prin votul exprimat al consilierilor se adoptă Hotărârea nr.86 din data de 27.09.2023 privind 

aprobarea alocării unei sume pentru perechile care au sărbătorit sau vor sărbători în acest an 

Nunta de aur (50 de ani de căsătorie). 

4. Se trece la primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului de 

fezabilitate, indicatorii tehnico - economici și acordul privind asigurarea contribuției financiare necesare 

realizării proiectului, pentru cheltuielile care nu sunt finanțate din Fondul pentru mediu aferent proiectului 

„Amenajare piste de biciclete in comuna Crasna, județul Sălaj” finanțat de către Administrația Fondului 

pentru Mediu (AFM). 

Domnul primar prezintă referatul de aprobare. Discuții nu sunt. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă în unanimitate de voturi. 

Prin votul exprimat al consilierilor se adoptă Hotărârea nr.87 din data de 27.09.2023 privind 

aprobarea studiului de fezabilitate, indicatorii tehnico - economici și acordul privind asigurarea 

contribuției financiare necesare realizării proiectului, pentru cheltuielile care nu sunt finanțate din 
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Fondul pentru mediu aferent proiectului „Amenajare piste de biciclete in comuna Crasna, județul 

Sălaj” finanțat de către Administrația Fondului pentru Mediu (AFM). 

5. Se trece la primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind actualizarea devizului general 

aferent obiectivului de investiție  „MODERNIZAREA INFRASTRUCTURII EDUCATIONALE IN 

COMUNA CRASNA, JUD. SALAJ”, contract de finanțare nr. C0720EN00011663300159/05.09.2017 

Domnul primar prezintă referatul de aprobare. Discuții nu sunt. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă în unanimitate de voturi. 

Prin votul exprimat al consilierilor se adoptă Hotărârea nr.88 din data de 27.09.2023 privind 

actualizarea devizului general aferent obiectivului de investiție  „MODERNIZAREA 

INFRASTRUCTURII EDUCATIONALE IN COMUNA CRASNA, JUD. SALAJ”, contract de 

finanțare nr. C0720EN00011663300159/05.09.2017. 

6. Se trece la primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre pentru cuprinderea unor bunuri în  

inventarul bunurilor care alcătuiesc domeniul privat al comunei Crasna.  

Domnul primar prezintă referatul de aprobare. Discuții nu sunt. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă în unanimitate de voturi. 

Prin votul exprimat al consilierilor se adoptă Hotărârea nr.89 din data de 27.09.2023 pentru 

cuprinderea unor bunuri în  inventarul bunurilor care alcătuiesc domeniul privat al comunei 

Crasna. 

7. Se trece la primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea decontării unor 

cheltuieli de deplasare . 

Domnul primar prezintă referatul de aprobare. În completare arartă că, comuna Crasna va avea un 

cort în care  se face o mică expoziție cu materiale reprezentative pentru localitatea noastră: portul popular, 

silvoiță, pălincă, fotografii, materiale de publicitate oferite de Fibrex, Aerodrom, FK Kraszna, orice are 

legătură cu Crasna. 

Alte discuții nefiind se supune la vot proiectul de hotărâre și se aprobă cu 11 voturi pentru și 1 

abținere : Kiss Istvan (UDMR). 

Prin votul exprimat al consilierilor se adoptă Hotărârea nr.90 din data de 27.09.2023 privind 

aprobarea decontării unor cheltuieli de deplasare . 

2. Diverse: se înscrie la cuvânt doamna Ozsvath Ilona și domnul primar Kovacs Istvan. 

Ozsvath Ilona: are două probleme de ridicat:  

1- durerea mare a locatarilor de la blocuri sunt câinii comunitari. 

2-  luna octombrie este foarte bogată în evenimente. În istroia Crasnei este un moment unic că suntem 

participanți la Nemzeti Vagta, în data de 15 octombrie de la ora 15,00 vor organiza Gala talentelor 

locale, am trimis invitație, să veniți să vedeți câți copii talentați avem în comună. 

Primar: mulțumim, vom fi acolo și vom sprijini cu ce putem evenimentul. 

Primar: nu este magazin la Huseni? 

Balog Ioan Gavrilă: este unul la țigani. 

Primar: este o problemă, sunt multe persoane  care nu pot face cumpărăturile. 

Balog Ioan Gavrilă: am avut magazin acasă, nu se rentează la Huseni susținerea unui magazin, cam 20 de 

persoane vin la cumpărături la Huseni. S-a încercat de mai multe ori, oamenii circulă și își aduc alimente, 

sunt câțiva care merg la Ratin. Sunt două persoane vârstnice singure, eu mai merg la ei să – i ajut la 

cumpărături. 

Kiss Attila: și la Ratin numai țiganii aduc bani la magazin, ei țin magazinul.  

Balog Ioan Gavrilă: profitul nu acoperă cheltuielile, nu se rentează. Și Filip a închis magazinul, deși era 

era în propria clădire.  
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Sîrca Constantin: asistența socială să meargă și să facă o listă cu persoanele și ce au nevoie și să meargă 

mediatorul sanitar săptămânal, să le asigure cele nesare. Este caz de asistență socială. 

Primar: realizarea adăpostul pentru câini este în derulare, vom face o acțiune comună cu poliția animalelor 

și cu medicii veterinari pentru verificarea câinilor.  

La stația de ambulanță săptămâna asta se trage curentul și gazul. În interior este făcut tot. Mobilierul va 

fi asigurat de Ambulanța Sălaj. Mai trebuie să facem curtea . 

A fost la expertiză din Cluj la Centrul de zi Marin. Urmează să primim PT -ul să putem începe. 

În legătură cu creșa, am primit aprobare de la Minister la Inspectoratul școlar. Azi iese avizul de la DSP 

pentru clădire și depune documentația la ARACIP pentru funcționarea clădirii. Urmează ca Inspectoratul 

școlar să facă angajările . Vor fi două grupe. Grupele cu program normal se vor muta sus. La grădinița 

mare am mai cumpărat mobilier de joacă. Pentru reducerea temperaturii interioare am cerut ofertă pentru 

climatizare individuală.  

Vom primi autobuz electric, dar nu știm când. 

Avem patru stații de încărcare, avem contractul semnat, trebuie să facem achiziția. Pe PNRR avem două 

stații de încărcare, unul vom pune în centrul Marinului. 

Achițiile pentru Reabilitarea Comunului Cultural, a Spitalului de boli cronice și a blocuirlor de locuințe 

lot 2, se află în derulare.  

La Ilumanitul public acum am semnat contractul.  

Studiul de coexistență este în faza de avizare și putem depune și pentru asfaltare. 

Facem studiul de fezabilitate, pentru că, la sfârșitul anului iese proiect pentru rețea de apă potabilă și 

canalizare. Vom face pentru Marin pentru aducțiune și rețea nouă și un SF  separat pentr Huseni pentru 

extindere. Vom vedea  dacă putem duce rețea de apă la vii. Cu județul am discutat ieri, includ relocarea 

conduceti principale. Proiectul nostru va fi pe celelalte străzi din Marin. 

 La Marin preluarea sistemului de canalizare de către Compania de apă este în derulare. 

Alte discuții nefiind lucrările ședinței se declară închise.  

 

Președinte de ședință,     Secretarul general al comunei, 

      Pop Florian                                 Lazar Veturia 


